
PROTOKÓŁ Nr 0012.1.4.2013 
z posiedzenia  Komisji Skarbu  

w dniu 23 kwietnia 2013r.  
 

Miejsce posiedzenia:  sala nr 130 A  UM. 
Czas posiedzenia:  godz. 14.30 – 15.30 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji oraz zaproszeni goście, zgodnie                    
z załączonymi listami obecności.   
 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Wniosek MZN w sprawie umorzenia należności głównej i odsetkowej, 
 

4. Stan przygotowań Miasta do realizacji ustawy o utrzymaniu czystości                          
i porządku w gminach.  
 

5. Sprawy bieżące: 
 

• projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na lata 2013-2041 wraz z autopoprawką. 
 

• projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV.191.2012 Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z dnia 20 grudnia 2012r. w sprawie budżetu Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2013 rok wraz z autopoprawką. 
 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV.195.2012 Rady Miasta 

Jastrzębie-Zdrój z dnia 20 grudnia 2012r. w sprawie przyjęcia gminnego programu 
profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych a 2013 rok,  
 

• Projekt uchwały w sprawie określenia zasad przyznawania dofinansowania do 
zadań Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych dotyczące 
rehabilitacji społecznej na rok 2013,  
 

• Skarga Prokuratora Rejonowego na uchwałę Rady Miasta  z dnia 17 stycznia 
2013r. w sprawie ustalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Miasta,  
 

• Dwa pisma Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji w temacie 
gospodarowania odpadami.  
 

• Pismo Spółdzielni Mieszkaniowej NOWA w temacie gospodarowania odpadami 
komunalnymi,  
 

• Pismo Spółdzielni Mieszkaniowej JAS-MOS w temacie realizacji przyjętych przez 
Radę Miasta ustaleń związanych z gospodarowaniem odpadami komunalnymi.  
 

• pismo Zespołu Szkół nr 6 w sprawie remontu basenu,  



• informacja dotycząca zatrzymania wadium w prowadzonym postępowaniu 
przetargowym na realizację zadania budowa Drogi Głównej Południowej, 
 

6. Wolne głosy i wnioski. 
 

7. Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 25.03.2013r. 
 

8. Zakończenie posiedzenia.  
 
 
Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia.  
 
Przewodniczący Komisji Skarbu Łukasz Kasza otworzył posiedzenie. Powitał zaproszonych 
na posiedzenie gości oraz członków Komisji.  
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący odczytał proponowany porządek obrad, który Komisja przyjęła 
jednogłośnie. 
 
Ad. 3. 
Wniosek MZN w sprawie umorzenia naleŜności głównej i odsetkowej, 

Beata Olszok – dyrektor Miejskiego Zarządu Nieruchomości  
Wniosek dotyczy osoby zmarłej, która nie pozostawiła spadkobierców.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 

przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –1. 

 
Ad. 4. 
Stan przygotowań Miasta do realizacji ustawy o utrzymaniu czystości                          
i porządku w gminach.  
 
Maria Pilarska – Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Miasto podjęło dziesięć uchwał, w tym trzy obowiązkowe i trzy fakultatywne. Budynków 
jednorodzinnych mamy 6 tysięcy, z niezamieszkałymi 11 tysięcy i tyle deklaracji musimy 
zebrać. W tej chwili zostały ogłoszone trzy przetargi dla odrębnych trzech sektorów. 
Zostało złożone odwołanie przez firmę PUK, starającą się złożyć zmianę do specyfikacji, 
na zapisy dla firmy korzystniejsze. Otwarcie ofert wyznaczone jest na 21 maja. Jeśli           
w związku z odwołaniem będzie przesunięty termin otwarcia ofert, będziemy zastanawiać 
się nad zleceniem na ten czas usługi w trybie wolnej ręki.  
Uchwała Rady Miasta w sprawie Regulaminu została zaskarżona przez Prokuraturę, 
jednak dotyczy to punktów, które obowiązywały od szeregu lat, to nie są zapisy, które 
weszły w życie od dnia 1 lipca 2011r.  Oczekujemy na stanowisko Sądu w tej sprawie.  
Na dzień dzisiejszy złożonych zostało ok. 2 tys. deklaracji indywidualnych czyli 1/3. Cały 
czas 3-4 osoby pracują pomagając wypełnić deklaracje mieszkańcom. Wpłynęły z trzech 
Spółdzielni informacje, że Spółdzielnie nie złożą w imieniu swoich mieszkańców 
deklaracji, rzekomo zostało zlecone opracowanie mające na celu wykazanie, że Ustawa 
ich do tego nie zmusza. Informacja z ościennych miast jest taka, że rybnicka duża 
spółdzielnia mieszkaniowa złożyła deklaracje wraz z wszystkimi załącznikami, to samo 
dotyczy się żorskiej spółdzielni mieszkaniowej. Spółdzielnie międzymiastowe powiedziały, 
że nie złożą. Wyjdzie pismo, przypominające w trybie postępowania administracyjnego              
o obowiązku i jeżeli nie złożą to będzie wszczęte postępowanie w sprawie wydawania 



decyzji. Przy czym jest to niekorzystne, dlatego że dane do decyzji będą zaczerpnięte                      
z ewidencji ludności, gdyż stanu rzeczywistego nie mamy. Druga strona jest taka, że 
będą się od tego odwoływać, a my będziemy mieli trudności w ustaleniu ilości osób 
zamieszkujących. Mam wrażenie, że jest to działanie utrudniające ze strony Spółdzielni, 
które nie chcą przyjąć na siebie odpowiedzialności. Podjęliśmy uchwałę o wyposażeniu 
nieruchomości w pojemniki, i w tym wypadku, jeśli spółdzielnie nie złożą deklaracji, nie 
będzie postaw przekazania, wówczas poniesiemy konsekwencje działań. 30 czerwca 
spółdzielnie wycofują swoje kontenery sprzed bloków, a jednocześnie nie robią nic.  
Przecież podjęliśmy taką uchwałę, miasto wzięło na siebie, oby nie doszło do takiej 
sytuacji, że będą góry śmieci, których nie ma jak i gdzie składować i gdzie wywozić.  
 
Jerzy Lis 
Jako mieszkaniec złożyłem deklarację do spółdzielni.  Były spotkania z przedstawicielami 
spółdzielni, gdzie spółdzielnie określiły się, że przygotują i złożą deklaracje za 
mieszkańców. 
 
Tadeusz Sławik 
Jestem zdziwiony zachowaniem spółdzielni, z wielką powagą odnosiliśmy się na 
spotkaniach do wniosków spółdzielni, uznaliśmy dużą część z nich za zasadną, co 
znalazło swoje przełożenie w konkretnych uchwałach. Ja również słyszałem na tej sali,    
że spółdzielnie zobowiązały się do złożenia deklaracji.  
 
Alina Chojecka 
Zastanawiam się, jakiego rzędu są to środki, które nie były wpłacane przez 
mieszkańców, czy spółdzielnie boją się, że ich budżety padną jeśli trzeba będzie za tych 
dłużników zapłacić? 
 
Maria Pilarska  
Spółdzielnia składa deklarację, wylicza kwotę i spłaca miesięcznie lub kwartalnie, 
natomiast faktury będą za usługi dodatkowe.  
 
Tadeusz Sławik 
Jestem rozczarowany zachowaniem spółdzielni, organizując spotkania liczyliśmy, że uda 
nam się wypracować rozwiązanie, a teraz, gdy zbliża się finał, to jest taka ucieczka.  
 
Maria Pilarska  
Żadne z sąsiednich miast nie zadeklarowało usługi wyposażenia nieruchomości                               
w kontenery. Poszli zgodnie z zapisami ustawy. 
 
Krzysztof Baradziej  
Gdybyśmy również literalnie stosowali ustawę, to nie mielibyśmy tego problemu, który 
obecnie mamy. 
 
Alina Chojecka 
Próbowaliśmy być stroną do rozmów.  
 
Ad. 5. 
Sprawy bieżące: 
 

• projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na lata 2013-2041 wraz z autopoprawką. 

 
 
 
 



Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta 

W związku ze  zmianami budżetu Miasta proponowanymi w formie autopoprawki do 
projektu uchwały Rady Miasta na sesję w dniu 25 kwietnia bieżącego roku oraz zmianami 
opisanymi poniżej proponuje się:  
1.     W załączniku nr 1 „Wieloletnia Prognoza Finansowa Miasta Jastrzębie-Zdrój  

wprowadzić zmiany wynikające: 
1)     z autopoprawki do projektu uchwały Rady Miasta w sprawie zmiany budżetu 

Miasta na 2013 rok przygotowanej na sesję w dniu 25 kwietnia  2013 roku,  
2)     ze zmian budżetu wprowadzonych Zarządzeniami Prezydenta Miasta w miesiącu 

kwietniu, tj: 
-         zwiększyć dochody bieżące o kwotę 816 573 zł,  
-         zwiększyć wydatki o kwotę 816 573 zł, w tym: wydatki bieżące o 

626 373 zł (z tego: wynagrodzenia 337 140 zł, wydatki związane z 
funkcjonowaniem organów j.s.t. 55 000 zł) i wydatki majątkowe o kwotę 
190 200 zł, 

2.     W załączniku nr 3 „Zestawienie przedsięwzięć wieloletnich” wprowadza się 
następujące zmiany: 
1)     w zakresie wydatków bieżących na programy i projekty realizowane z udziałem 

środków, o których mowa w art. 5 ust.1 pkt. 2 i 3 u.f.p. w bieżącym  
przedsięwzięciu pn. „Dajmy dzieciom skrzydła-indywidualizacja procesu nauczania 
i wychowania w klasach I-III szkół podstawowych w Jastrzębiu-Zdroju”,  
zwiększyć  w 2013 roku limit wydatków planowanych do poniesienia ze środków 
własnych Miasta o kwotę 30 640 zł. Wobec powyższego „Łączne nakłady 
finansowe”  na to przedsięwzięcie  kształtować się będą w wysokości 1 305 357 zł, 
a limit  zobowiązań wyniesie 720 621 zł. Powyższa zmiana spowodowana jest 
koniecznością zatrudnienia dwóch osób na umowę zlecenie do pomocy przy 
realizacji ze względu na złożoność projektu.  

2)     w pozostałych wydatkach majątkowych w przedsięwzięciu wieloletnim „Budowa 
i modernizacja boisk” zwiększa się limit wydatków i zobowiązań w roku 2013 o 
kwotę 275 943 zł., w związku z wyższą niż planowano wartością kosztorysu 
inwestorskiego. Zakres rzeczowy zadania nie ulega zmianie. Wobec powyższego 
„Łączne nakłady finansowe”  na to przedsięwzięcie  kształtować się będą 
w wysokości 3 969 778 zł, a limit  zobowiązań wyniesie 2 225 943 zł. 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 

przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –1. 

  
• projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV.191.2012 Rady Miasta 

Jastrzębie-Zdrój z dnia 20 grudnia 2012r. w sprawie budżetu Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2013 rok wraz z autopoprawką. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 

przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –1. 

 
• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV.195.2012 Rady Miasta 

Jastrzębie-Zdrój z dnia 20 grudnia 2012r. w sprawie przyjęcia gminnego programu 
profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych a 2013 rok,  

 
Magdalena Ostaszewska-Wdowiak- Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. Rozwiązywania 
problemów alkoholowych i narkomanii 

Rozdysponowana została nadwyżka finansowa w wysokości 340.943,00, która powstała               
z niewykorzystanych środków finansowych na realizację gminnego programu profilaktyki             
i rozwiązywania problemów alkoholowych na 2012 rok i gminnego programu 
przeciwdziałania narkomanii na 2012 rok oraz większych niż zaplanowano dochodów              



z tytułu opłat za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych w 2012 
roku. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 

przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 

 
• Projekt uchwały w sprawie określenia zasad przyznawania dofinansowania do 

zadań Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych dotyczące 
rehabilitacji społecznej na rok 2013,  

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 

przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –1. 

 
• Skarga Prokuratora Rejonowego na uchwałę Rady Miasta  z dnia 17 stycznia 

2013r. w sprawie ustalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Miasta,  
 

Komisja zapoznała się z treścią pisma.  
 

• Dwa pisma Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji w temacie 
gospodarowania odpadami.  

 
Komisja zapoznała się z treścią pisma. 
 

• Pismo Spółdzielni Mieszkaniowej NOWA w temacie gospodarowania odpadami 
komunalnymi,  

 
Komisja zapoznała się z treścią pisma. 
 

• Pismo Spółdzielni Mieszkaniowej JAS-MOS w temacie realizacji przyjętych przez 
Radę Miasta ustaleń związanych z gospodarowaniem odpadami komunalnymi.  

 
Komisja zapoznała się z treścią pisma. 
 

• pismo Zespołu Szkół nr 6 w sprawie remontu basenu,  
 
Komisja zapoznała się z treścią pisma. 
 

• informacja dotycząca zatrzymania wadium w prowadzonym postępowaniu 
przetargowym na realizację zadania budowa Drogi Głównej Południowej, 

 
Krzysztof Baradziej 
Zgodnie z ustawą o zamówieniach publicznych w przetargu na I etap Drogi Głównej 
Południowej zatrzymano dwóm firmom wadium z powodu uchybień niezgodnych                         
z ustawą. Nam również wydawało się to zbyt rygorystyczne, jednak działaliśmy zgodnie               
z ustawą, opieraliśmy się również na opinii prawnej w tym temacie z Kancelarii                  
Prof. Ogiegły. Obecnie firmy poszły na drogę sądową, zawarliśmy przed Sądem ugody,                   
w sprawie części odsetek, które będą musiały być zapłacone.  
 
 
 
 
 
 



Ad. 6. 
Wolne głosy i wnioski. 
 
Jerzy Lis 
W projekcie uchwały na najbliższą Sesję jest zamiana gruntów z Jastrzębską Spółką 
Węglową, dotyczy działki 710/33. Proszę o rozważenie przejęcia również działki 711/33 
na władanie miasta. 
 
Ad. 7. 
Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 25.03.2013r. 
Komisja zatwierdziła protokół, Radni głosowani: 
 
za –6, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 

 
 
Ad. 8. 
Zakończenie posiedzenia.  
 
Łukasz Kasza  

Dziękuję zebranym za przybycie i kończę obrady komisji.  
 
 
 
Protokołowała     
Agnieszka Bąk 

          Przewodniczący   
Komisji Skarbu 

 
 Łukasz Kasza  


